
Protokół nr 28/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

i Komisji Rewizyjnej w dniu 29 stycznia 2024 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej 

rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:30. Komisje obradowały w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Kołakach Kościelnych.  

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

(lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista 

obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Rewizyjnej – członek Leszek Gosk przybył na 

posiedzenie po punkcie trzecim (lista obecności Zał. Nr 1), 3 członków Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 1), Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski, 

Skarbnik Gminy – Gabriela Mioduszewska, Sekretarz Gminy – Danuta Niewińska, kierownik 

OPS – Dorota Bogdańska. 

Ad. 1)   

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonali Przewodniczący poszczególnych Komisji. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka przedstawiła porządek posiedzenia 

komisji, który jest jednakowy dla wszystkich komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego siódmego posiedzenia Komisji. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-

2029, 

    b/ uchwalenia budżetu gminy na 2024 rok, 

    c/ niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki na 2025 rok, 

    d/ przystąpienia Gminy Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby 

z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2024, 

    e/ określenia szczegółowych warunków przyznawania oraz odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania oraz 

szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich 

rozliczania i rozszerzenia katalogu osób uprawnionych do tych usług, 

    f/ odwołania Skarbnika Gminy Kołaki Kościelne, 

    g/ powołania Skarbnika Gminy Kołaki Kościelne. 

5. Przygotowanie planu pracy Komisji na 2024 rok oraz planu pracy Rady Gminy na 2024 

rok. 

6. Sprawy różne. 

7.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poprosiła o uwagi do porządku posiedzenia komisji. 

Członkowie komisji nie zgłosili innych uwag, więc Przewodnicząca KO  poprosiła o 

przyjęcie  porządku posiedzenia przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie 

(Zał. Nr 2). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie 

(Zał. Nr 2). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie 

(Zał. Nr 2). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie 

(Zał. Nr 2). 

Ad. 3)  

Protokoły z dwudziestego siódmego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i 

Komisji Skarg i Wniosków z dnia 11 grudnia 2023 r. oraz z trzydziestego drugiego 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 11 grudnia 2023 r. zostały przyjęte  jednogłośnie 

przez poszczególne komisje. 

Na posiedzenie komisji przybył Pan Leszek Gosk – członek Komisji Rewizyjnej. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-2029. Wyjaśniła, że 

dostaliście taką autopoprawkę do budżetu na 2024 rok. Ta autopoprawka dotyczy tylko i 

wyłącznie dochodów i wydatków majątkowych. Przy bieżących nic nie zostało zmienione do 

projektu budżetu. A jest to związane tym, że nie zostały zakończone inwestycje, które miały 

się zakończyć w 2023 roku i doszła też jedna jeszcze nowa inwestycja – jest to modernizacja 

oświetlenia zewnętrznego na terenie gminy Kołaki Kościelne, polegająca na wymianie opraw 

energooszczędnych. I jak Państwo zauważyliście w poprawce dostaliśmy dofinansowanie 

562 400 zł i musimy dołożyć do tego 160 600 zł z własnych środków. To jest nowa 

inwestycja, która nie była w projekcie budżetu na 2024 rok. Reszta to są stare inwestycje, 

które nie zostały ukończone, wyjęte były z budżetu na ostatniej sesji w 2023 roku i w związku 

z tym, że nie zostały zakończone, więc trzeba było je wprowadzić do budżetu w 2024 roku. 

To są takie zmiany.  

Odnośnie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy to zostały uaktualnione wydatki na 

koniec 2023 roku na podstawie sprawozdań miesięcznych za 2023 rok, czyli z dochodów i 

wydatków Rb-27 i Rb 28 i została wprowadzona autopoprawka do wydatków i dochodów w 

2024, to zmieniło się odnośnie, to co było w projekcie. 

Dostaliśmy pozytywne opinie z RIO odnośnie budżetu i WPF. 

Pani Skarbnik poprosiła o pytania do budżetu na 2024 r. Poszczególne wydatki były opisane 

bieżące i majątkowe. 

Głos zabrał Wójt Gminy – skoro Pani Skarbnik wspomniała o Izbie Obrachunkowej, 

chciałbym Państwa poinformować, że zakończyła się kontrola Izby Obrachunkowej, która 



trwała dwa i pół miesiąca i miesiąc na podatkach. Większych nieprawidłowości nie było. 

Możemy się z tego cieszyć, bo niektóre gminy z naszego Powiatu miały dyscyplinę finansów. 

Jest nowa komisja, nowi inspektorzy, przykładają się do tego skrupulatnie. 

Skarbnik Gminy – wracając do tych kontroli, to wcześniejsze kontrole ni jak się nie ma do tej, 

która była, bo kontrolowali każdy papierek, nawet numery dziennika, jak lecą pozycje 

księgowania. 

Wójt – jednym z poważniejszych zarzutów jaki jest i przed tym problemem trzeba się 

pochylić, bo zarzucili nam, że nie ma zastępcy wójta a to jest obligatoryjne. I cały czas 

próbujemy się od tego wymigać. Tyle lat udaje się nam bez tej funkcji ale ta funkcja jest 

obligatoryjna, jest w każdej gminie. My podjęliśmy już pewne działania, chcemy znaleźć 

jakiegoś zastępcę. Osobiście nie chciałbym tego robić przed wyborami. Będzie nowy wójt, 

czy to będę ja czy następny, niech nowy wójt zatrudnia. Takie zamieszanie przed wyborami 

jest zupełnie niepotrzebne, mamy wszystko poukładane, wszystko idzie zgodnie z planem. 

Poza tym są to niemałe pieniądze w skali roku. Z tego względu też ja przychodząc tu na 

stanowisko wójta zlikwidowałem to stanowisko wbrew przepisom, ale chodziło mi o nasz 

budżet. Ale chyba nas to nie ominie, po prostu musi być. 

Skarbnik Gminy – tu jest napisane, że zaleca się. 

Wójt – ale już nie pierwszy raz takie zalecenia są, ale w końcu może to się skończyć też 

dyscypliną jakąś, tak jak mówię, wolę się na razie do wyborów wstrzymać z tym i zakończyć 

tą kadencję i przyszły wójt niech już decyduje. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Milewski – Pani wspomniała o 500 tys. to jest na to 

oświetlenie, czy to będzie realizowane w tym roku? 

Skarbnik – tak, będzie. 

Wójt – przygotowujemy program funkcjonalno-użytkowy, ale to do końca nie jest taka pewna 

sprawa, ponieważ my chcemy to zrealizować jako zadanie własne w ramach konserwacji, 

czyli wymiana wszystkich opraw. Natomiast PGE będzie robiło wszystko, żeby nie dopuścić 

do tego, ponieważ oni chcą, żeby to była inwestycja jako przebudowa, a gdyby to tak zostało 

nazwane, to musimy mieć pozwolenie od PGE na umieszczenie tych lamp na ich słupach. 

Wiąże się to z podpisaniem umowy i dzierżawą każdego słupa. Tutaj ta sprawa nie jest 

oczywista do końca, ja do końca będę stał na stanowisku, że to jest w ramach naszych 

obowiązków i w ramach konserwacji, a konserwacji nikt nam nie zabroni, bo to jest nasz 

obowiązek i my nie musimy nikogo pytać, żeby wymienić żarówkę czy zmienić lampę. W 

przypadku wymiany na całej gminie też uważam, że to jest konserwacja. Ale jak podejdzie do 

tego instytucja, która chce to nam finansować, to zobaczymy. Bo tak kalkulując, biorąc pod 

uwagę dzierżawy tych słupów, to nie wiem, czy jest sens się w to bawić. Ale spokojnie, 

wszystko jest jeszcze w toku, środki są przyznane, będziemy walczyć o to, żeby wykorzystać 

te środki i nie dopuścić do tego, żeby ta umowa funkcjonowała, bo będziemy zawsze płacić za 

te słupy. Państwo niektórzy starsi wiedzą, jak to kiedyś było, te słupy gmina budowała. Potem 

te słupy zostały do PGE przekazane a teraz oni chcą za to dzierżawę. To trochę jest 

niepoważne, poza tym w prawie jest to zupełnie nie uregulowane. Oni robią sobie wolną 

amerykankę i szukają pieniędzy w budżetach gmin. To samo jest przy planowanych ich 

inwestycjach, gdzie oni planują jakieś nowe linie, wymianę słupów – przychodzi do nas takie 

pismo – proszę w budżecie zapewnić montaż ulicznego oświetlenia na tych słupach. No nie, 

w decyzji lokalizacyjnej pisze wyraźnie: wyrażam zgodę pod warunkiem, że oświetlenie 

istniejące zostanie przeniesione na słupy nowe i jeżeli tego nie zrobią, nie mogą zrobić 

inwestycji. Tutaj oni nie mają pola do jakiegoś manewru. Muszą się do nas dostosować. No 

inne gminy nie wiedzą o tym, że tak można i finansują im te inwestycje. Ale nie może tak 

być, że ktoś stawia nas pod ścianą i żąda od nas, żebyśmy zabezpieczyli środki na ich 

inwestycje. Tu zobaczymy, jak sprawa wyjdzie, mam nadzieję, że wyjdzie pozytywnie i 

będziemy w ten sposób realizować to. 



Członek KO Janusz Milewski – czy gmina płaci za dzierżawę słupów? 

Wójt – jeszcze nie. Każdego roku PGE przesyła nam gotowe umowy do podpisania na 

dzierżawę i nawet ich nie czytam. Niektóre gminy, jak Rutki chciały robić inwestycje i 

musiały podpisać z nimi tą umowę i płacą za dzierżawę każdego słupa. 

Członek KR Leszek Gosk – a jak to prawnie jest uregulowane? 

Wójt – właśnie prawnie to zupełnie nie jest uregulowane. 

Członek KR Leszek Gosk – ale jak na posesji prywatnej stoją? 

Wójt – to jest własność PGE, właściciel posesji wyraził kiedyś zgodę na ustawienie słupa i 

sprawa się zamyka. Z tego co wiem, był ten temat niedawno poruszany i właściciele działek 

mogą występować o jakieś odszkodowanie do PGE, ale to trzeba gdzieś poszukać tych 

materiałów w internecie, na jakich zasadach się to odbywa. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletnie 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 - 2029, więc poszczególne 

komisje wyraziły swoje opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletnie 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2029 został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletnie 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2029 został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletnie 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2029 został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletnie 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2029 został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Ad. 4b) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy odniosła się do budżetu gminy na 2024 rok i wyjaśniła, że w 

naszym przypadku bardzo rosną wydatki bieżące a dochody bieżące nie rosną a nawet maleją.  

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Kołaki Kościelne na 2024 rok, więc poszczególne komisje wyraziły swoje opinie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 



- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Kołaki Kościelne na 2024 rok została zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Kołaki Kościelne na 2024 rok została zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Kołaki Kościelne na 2024 rok została zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Kołaki Kościelne na 2024 rok została zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2025 rok omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że 

takiego funduszu u nas nie było i na razie takiej możliwości nie widzę. Może Państwo mają 

jakieś inne propozycje. Uważam, że gmina wywiązuje się w miarę możliwości i budżetu jaki 

mamy, ze swoich obowiązków jak może. Uwzględniane są wszystkie wnioski, które z sołectw 

spływają, staramy się współpracować, realizować te inwestycje, różne potrzeby zaspokajać, 

ale uważam, że jeszcze na tym etapie nie stać nas, żeby takie środki wyodrębniać, bo to nie są 

małe środki a potrzeby są duże. Zawsze powtarzałem, są to środki, które w całości stanowią 

niemałe środki i można je wykorzystać jako wkład własny do jakiegoś projektu. Natomiast 

rozpraszając te środki, one wtedy są małe na każde sołectwo i za te środki niewiele można 

zrobić. Uważam, że musimy jeszcze poczekać troszkę, aż nasze finanse się poprawią, wtedy 

będziemy mogli myśleć. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o tym 

projekcie uchwały poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2025 rok został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2025 rok został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2025 rok został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2025 rok został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w przystąpienia Gminy Kołaki Kościelne do realizacji 

Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu 

Terytorialnego – edycja 2024 omówiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska. Wyjaśniła, że 

już trzy lata ten program był realizowany w naszej gminie i po raz czwarty złożyliśmy taki 

wniosek. W ubiegłym roku taka pomocą zostało objętych 5 osób niepełnosprawnych. W tej 

chwili dalej jest zainteresowanie. Gmina otrzymała na ten cel świadczenie usług dotację w 

wysokości 111 498 zł. Proszę o przyjęcie takiej uchwały, aby móc realizować ten program w 

tym roku. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o tym 

projekcie uchwały poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie w przystąpienia Gminy 

Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” 

dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2024 został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie w przystąpienia Gminy 

Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” 

dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2024 został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie w przystąpienia Gminy 

Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” 

dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2024 został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie w przystąpienia Gminy 

Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” 

dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2024 został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru 

i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzenia katalogu osób 

uprawnionych do tych usług przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska. Wyjaśniła, 

że osobie samotnej, która z powodu wieku, choroby oraz innych przyczyn wymaga pomocy 

innych osób a z różnych przyczyn nie pozwala takiej pomocy przysługuje pomoc w formie 

usług opiekuńczych, w tym w formie usług sąsiedzkich lub specjalistycznych usług 

opiekuńczych. Usługi sąsiedzkie są nową formą pomocy, które zostały wprowadzone do 

katalogu zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym 1 listopada 2023 roku. Usługi 

opiekuńcze, w tym usługi sąsiedzkie obejmują pomoc m. in. w zaspokajaniu codziennych 

potrzeb życiowych takiej osoby, czyli pomoc w robieniu zakupów, sprzątanie, 

przygotowywanie posiłków, opieki higienicznej, opiekę pielęgnacyjną. Jeśli chodzi o usługi 

sąsiedzkie – opieka nie wymagająca specjalistycznego przygotowania. Jeśli chodzi o usługi 

specjalistyczne opiekuńcze, są one dostosowane do szczególnych potrzeb osoby. Wynikają ze 

schorzenia lub niepełnosprawności i są świadczone przez osoby ze specjalistycznym 

przygotowaniem. Zgodnie z art. 50 ust. 6 ustawy o pomocy społecznej rada gminy określa w 

drodze uchwały szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania. Obecnie w gminie Kołaki Kościelne 

powyższe warunki reguluje uchwała z 2013 roku, ale w związku z nowym zadaniem gminy, 

tj. organizowanie usług sąsiedzkich, zgodnie z art. 50 ust. 6a i 6b rada gminy określa także 

szczegółowe warunki przyznawania usług sąsiedzkich oraz sposób rozliczania i wykonywania 

takich usług. Rada gminy może też postanowić o rozszerzeniu katalogu osób o osoby dla 

których wsparcie w postaci usług sąsiedzkich będzie miało charakter uzupełniający opiekę 

sprawowanej przez rodzinę a także wspólnie zamieszkującego małżonka, wstępnych i 

zstępnych. Z uwagi na to, że w gminie mamy już zainteresowanie tymi usługami sąsiedzkimi 

złożyliśmy wniosek razem z Urzędem Marszałkowskim do programu „Program tele opieki 

domowej” program polityki senioralnej osób z niepełnosprawnościami. Program ten będzie 

realizowany przez 4 lata. Pierwotna kwota o jaką wnioskowaliśmy to było 452 tys., w 

ubiegłym tygodniu dostaliśmy – wszystkie gminy, które przystąpiły do programu 36 gmin z 

województwa – wszystkich nas zmuszono, żebyśmy zmniejszyli wartość projektów o połowę 

kosztów, dlatego że Urząd Marszałkowski nie otrzymał takiej kwoty o jaką wnoszono w 

całości. W ubiegłym tygodniu składaliśmy korektę tego wniosku i łączna wartość  projektu to 



225 714 zł, z czego środki własne na 4 lata 11 285 zł. Proszę o przyjęcie takiej uchwały i 

będziemy ewentualnie wdrażać te usługi sąsiedzkie, wtedy one będą finansowane z tego 

programu a nie ze środków własnych gminy. 

Członek KO Janusz Milewski – czy są takie potrzeby na terenie gminy? 

Kierownik OPS – już mamy dwa formalne wnioski, będziemy wdrażać, aby zapewnić taką 

usługę. 

Członkowie komisji nie wnieśli innych pytań, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o 

tym projekcie uchwały poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, 

wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzenia katalogu osób 

uprawnionych do tych usług został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, 

wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzenia katalogu osób 

uprawnionych do tych usług został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, 

wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzenia katalogu osób 

uprawnionych do tych usług został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, 



wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzenia katalogu osób 

uprawnionych do tych usług został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Ad. 4f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Kołaki Kościelne 

przedstawił Wójt Gminy – na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym składam wniosek o odwołanie z funkcji Skarbnika Gminy Kołaki 

Kościelne Pani Gabrieli Mioduszewskiej, tu obecnej z dniem 27 lutego 2024 roku. Pani 

Gabriela Mioduszewska zatrudniona na stanowisku Skarbnika Gminy Kołaki Kościelne w 

dniu 31 października 2023 roku złożyła do Wójta Gminy Kołaki Kościelne rezygnację z w/w 

stanowiska z dniem 27 lutego 2024 roku w związku z osiągnięciem wieku emerytalnego. W 

związku ze złożoną rezygnacją oraz stosownie do art. 18 ust. 2 pkt 3 cytowanej wyżej ustawy, 

stanowiącego iż powołanie i odwołanie Skarbnika Gminy, który jest głównym księgowym 

budżetu należy do wyłącznej kompetencji Rady Gminy i dokonywane jest na wniosek Wójta. 

Złożenie powyższego wniosku jest uzasadnione (Zał. Nr 8). W związku z powyższym do 

niniejszego wniosku dołącza się projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy 

Kołaki Kościelne. Tak jak tu przeczytałem Pani Skarbnik chce już iść na emeryturę, ale za 

chwilę będzie kolejna uchwała, o której porozmawiamy. Ja tak Pani Skarbnik nie puszczę 

szybko. Proszę o podjęcie takiej uchwały. 

Członek KR Dariusz Tyborowski – a dlaczego 27? 

Skarbnik – dlatego, że 26 mam urodziny. 

Dariusz Tyborowski – na pewno? Nie chodzi tam o żadne tam wyłudzenie pieniędzy z ZUS-

u? 

Skarbnik Gminy – nie chodzi Panie Darku. 

Dariusz Tyborowski – na pewno? 

Wójt – Pan się nie zagłębia tak głęboko w ZUS-y. 

Skarbnik Gminy – ale jak Pan chce, może Pan sprawdzić. Przykro mi, że Pan podejrzewa 

mnie o jakieś matactwa. 

Dariusz Tyborowski – podejrzewam o przedsiębiorczość, nie o matactwo. 

Skarbnik Gminy – w Pana ustach wyglądało to, jak matactwo. 

Na tym dyskusję zakończono. Członkowie komisji nie wnieśli innych pytań, więc 

poszczególne komisje wyraziły opinie o tym projekcie uchwały w sprawie odwołania 

Skarbnika Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika 

Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika 

Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika 

Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 



Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika 

Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – mimo, że Pan Darek ma jakieś do mnie nie wiem co, mówi, 

że to nie matactwo a przedsiębiorczość, to Pani Skarbnik podziękowała za dotychczasową 

współpracę, byliście dla mnie wielkim wsparciem a jak były jakieś niejasności, to potrafiliście 

to zrozumieć. 

Ad. 4g) 

W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił wniosek o powołanie Skarbnika Gminy (Zał. Nr 10). 

Wyjaśnił, że współpraca nasza przebiega bardzo dobrze. Skarbnik zna nas i nasz budżet i 

myślę, że Pani Skarbnik zechce jeszcze pracować, a żadna zmian jest teraz nam nie potrzebna. 

Wszystko układa się świetnie, myślę że nie ma co zmieniać. 

Członkowie komisji nie wnieśli pytań, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o tym 

projekcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Kołaki Kościelne poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika 

Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika 

Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika 

Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika 

Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Ad. 5) 

W tym punkcie poszczególne komisje przygotowały plany pracy na 2024 rok (Zał. Nr 12) 

oraz przygotowały propozycje do planu pracy Rady Gminy na 2024 rok (Zał. Nr 13). 

Ad. 6) 

W sprawach różnych Członek KR Wasiulewski Krzysztof zapytał –w związku ze 

zmniejszeniem wydatków, te planowane przebudowy wodociągów, mam na myśli, że będą 

aktualne mimo to, że jest zmniejszenie wydatków. 



Skarbnik Gminy – jest zmniejszenie dotacji, która już wcześniej wpłynęła i to nie ma 

znaczenia, bo wydatki były zawyżone i została uaktualniona kwota do takiej, jaki podali mi 

Panowie. 

Inspektor UG Hanna Dąbrowska poinformowała, że po 15 lutego będziemy przeprowadzać 

wybory sołtysów, trwa uzgadnianie terminu i miejsc zebrań do harmonogramu zebrań 

wiejskich. 

Wójt Gminy zwrócił się z prośbą, bo ten obowiązek spoczywa nie tylko na wójcie, ale na was 

wszystkich. Bo sołectwo bez sołtysa to tak naprawdę słabo funkcjonuje, każdy przychodzi 

oddzielnie ze swoimi prośbami, potem tworzy się bałagan, bo ten coś dostał, ten nie dostał. 

Musi to być jakoś poukładane. Funkcja sołtysów jest bardzo ważna, niektórzy to bagatelizują, 

ja w tej chwili widzę jaka jest współpraca tam, gdzie nie ma sołtysa, to nie ma tej współpracy. 

Pomyślcie o kandydatach i proszę, aby nie lekceważyć tego, bo to jest ważna sprawa dla 

rozwoju naszej gminy. 

Członek KSWiP Dariusz Dłużniewski – zapytał o pensje dla sołtysów. 

Wójt – obecnie 300 zł do emerytury, 60 zł miesięcznie i 250 zł diety za udział w sesji, to 

myślę, że to jest już jakaś rekompensata. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 6) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 
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